

國立中興大學理學院興理科學獎學金設置要點

National Chung Hsing University College of Science Scholarship Establishment Guidelines

111 年 1 月 6 日第 110 學年度第 1 次院務會議訂定
January 6, 2022, First Faculty Meeting of the 110th Academic Year - Initial Draft

111 年 6 月 14 日第 110 學年度第 2 次院務會議修定通過(第 1.2.3.4.5 點)
June 14, 2022, Second Faculty Meeting of the 110th Academic Year - Revisions Approved (Articles 1, 2, 3, 4, 5)

112 年 12 月 21 日第 112 學年度第 2 次院務會議修正通過(第 4 點)
December 21, 2023, Second Faculty Meeting of the 112th Academic Year - Revisions Approved (Article 4)

113 年 6 月 20 日第 112 學年度第 3 次院務會議修正通過(第 4 點)
June 20, 2023, Third Faculty Meeting of the 112th Academic Year - Revisions Approved (Article 4)

113 年 12 月 23 日第 113 學年度第 1 次院務會議修正通過(第 4 點)
December 23, 2024, First Faculty Meeting of the 113th Academic Year - Revisions Approved (Article 4)

1. 為培育國內優秀人才，鼓勵本院各級學生勤於課業、研究及補助家境清寒者、需急難助學金之學生，設置本獎學金。
 1. Purpose: To cultivate domestic talent, encourage students at all levels of the college to excel academically and in research, and to provide financial assistance to students from low-income families or those in urgent need of emergency financial aid.
2. 經費來源：本獎學金由理學院興理科學獎學金項下支付。
 2. Funding Source: The scholarship funds will be drawn from the College of Science Scholarship account.
3. 獎勵對象及金額：本院各系所學生(含學程)，各獎學金金額，除急難助學金由系所審查陳院長核示外，其餘由「獎學金審核委員會」核定。
 3. Eligible Recipients and Amounts: Students of all departments and programs within the college (including degree programs) are eligible. Scholarship amounts, except for emergency financial aid, which require department review and Dean's approval, are determined by the "Scholarship Review Committee."
4. 甄選標準：本院所屬在學學生，符合下列其中一項條件者，得提出申請。
 4. Selection Criteria: Current students of the college meeting any of the following criteria are eligible to apply:
 - (1) 在學學業表現優異：學士班每一學系 1 名(有雙班之學系可選拔兩名)；碩士班以學生總數之百分之十得推薦 1 名，不足一人者以一人計；博士班每一學系 1 名。前學年(上、下學期)之學業成績皆 80 分(含)以上，無任何一科不及格者且無不良紀錄者，檢附註冊組申請成績單正本。

研究生須提供學術研究具體事實。經系所學程審核後送院。

- (1) Outstanding Academic Performance: One undergraduate student per department (departments with double classes may select two); Master's students—10% of the total student number, rounded up; one doctoral student per department. Applicants must achieve a score of higher than 80 in both semesters of the previous academic year, have no failing grades, and possess a clean record. Official transcripts must be submitted. Graduate students must provide evidence of academic research achievements. Applications are subject to department review before submission to the college.
- (2) 吸引優秀學生就讀博士班：依據國立中興大學培育優秀博士生獎學金試辦方案，檢附本校研發處國立中興大學培育優秀博士生獎學金申請表。
 - (2) Encouraging Outstanding Students to pursuit PhD Programs: Applicants must submit the university's application form about cultivating outstudy PhD students from the office of Research and Development of NCHU for the Outstanding Doctoral Student Scholarship under the pilot program.
- (3) 鼓勵優秀學生直升碩博士班：檢附相關申請表單。
 - (3) Encouraging Direct Admission to Master's and PhD Programs: Submit the relevant application forms.
- (4) 在學學生家境清寒者：檢附縣市政府中低收入證明。
 - (4) Financial Hardship: Submit low-income certification issued by city or county governments.
- (5) 熱心服務：擔任校級或系學會幹部並對校內活動有具體貢獻者，各領域(化學領域、應數領域、物理領域)各一名，檢附相關具體事證。
 - (5) Service Contribution: Students holding leadership roles in university or department associations and those contributing significantly to campus events. One awardee each in Chemistry, Applied Mathematics, and Physics fields must provide supporting documents.
- (6) 出國補助：皆須檢附相關證明。
 - a. 通過本校甄選推薦至姊妹校為交換學生並獲申請校錄取者。
 - b. 申請雙聯學位並獲得通過者。
 - c. 出席國際會議並發表論文者。
 - (6) Overseas Exchange: Provide relevant documentation proof.
 - a. Successfully selected and recommended by the university to a partner institution as an exchange student and accepted by the host institution.
 - b. Approved for a dual-degree program application.
 - c. Attend an international conference and present a research paper.
- (7) 外籍學位生來台補助：與本院各系所、學程簽訂姊妹校雙聯學位已獲得來台就讀資格之外籍學生。

- (7) Foreign Degree Students Studying in Taiwan: Students accepted for dual-degree programs at partner institutions.
 - (8) 參加理學院舉辦之科學競賽獲獎者，檢附相關證明。
 - (8) Award Winners in College Science Competitions: Submit relevant documentation.
 - (9) 在學學生急難助學金：同一情事以一次為原則，其最高金額以新台幣五萬元為上限。
 - a. 家庭突遭變故，致使生活陷入困境。
 - b. 因傷、病住院醫療，家庭經濟困難，無力負擔醫療費用。
 - c. 其他偶發事件，需救助者。
 - (9) Emergency Financial Aid for Current Students: Limited to one occurrence per case, with a maximum amount of NT\$50,000.
 - a. Unexpected family accident causing financial hardship.
 - b. Hospitalization due to injury or illness, resulting in financial difficulties and inability to cover medical expenses.
 - c. Other unexpected incidents requiring urgent assistance.
5. 申請時間及地點：由本院公告受理時程(急難助學金採隨到隨審不在此限)，學生須依規定向該學系所提出申請。
5. Application Deadline and Location: Application is accepted during the college's announced period (emergency financial aid reviewed as needed). Students must submit application through their departments.
6. 審核：由本院「獎學金審核委員會」負責獎學金之審查與管理。
6. Review Process: The Scholarship Review Committee of the college is responsible for reviewing and managing scholarships.
7. 本要點經本院院務會議通過後施行，修正時亦同。
7. Implementation: These guidelines are effective upon approval by the college affairs meeting. Amendments follow the same procedure.